
  

  

MILJÖ- OCH 

HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-12-09, § 10 

 

 Tid: 9 december 2008 kl 17.00 – 18.40 

   

 Plats: Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 

   

 Justerat: 16 december 2008 

  

 

 

Ulla Hamilton Eva Louise Erlandsson Slorach (s) 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (m) ordförande 

Lennart Jansson (m)  

Lena Bring (m)  

Torbjörn Erbe (m)  

Daniel Valiollahi (m)  

Per Ola Bosson (m)  

Karin Karlsbro (fp)  

Eva Louise Erlandsson Slorach (s)  

Malte Sigemalm (s)  

Ulla Jöhnk (s)  

Godfrey Etyang (s)  

Stellan F Hamrin (v)  

 
Ersättare: 

 Nils Ingelström (m)  

Aysin Hartzell (m)  

Björn Gülich (m)  

Gustav Åkerblom (fp)  

Gerd Sjöberg-Granlund (s)  

Hassan Said Mahamed (s)  

Carina Paulsson (s)  

Charles Berkow (mp) tjänstgörande  

Tina Kratz (v)  

  

Förhinder har anmälts av vice ordförande Åsa Romson (mp) och av ersättarna Ulf 

Linder (m), Anders Broberg (kd) och Fredrik Canerstam (s). 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. 

Dessutom var biträdande borgarrådssekreterare Karin Dhakal och miljöförvaltningens 

avdelningschefer närvarande. 

 



  

 § 10 

Behov av miljöövervakning 2009-2012 

Dnr 2008-006995-204 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade enligt ordförande Ulla Hamiltons (m) och 

Karin Karlsbros (fp) förslag. 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att i huvudsak godkänna förvaltningens 

 förslag till beslut, samt att därutöver anföra följande: 

 

Miljöövervakningsplanen ger uttryck för ett prioriterat miljöarbete genom en 

fokusering på miljörisk kontra möjlighet till påverkan. Vi anser att dokumentet 

utgör ett utmärkt underlag för de kommande tre årens miljö- och tillsynsarbete.  

 

I enlighet med vår justering av förslaget till verksamhetsplan vill vi även i detta 

ärende göra ett påpekande avseende förslaget att initiera arbetet med att utarbeta 

en klimat- och sårbarhetsanalys som återfinns under avsnittet luftövervakning 

(L9, s11).  

Stockholms stad arbetar generellt för att minska sårbarhet och risker. Ett 

helhetsgrepp på stadens säkerhetsarbete inkluderar klimatanpassningsfrågorna. 

Därför ingår dessa frågor i stadens Riskhanteringsråds arbete. Rådet leds från 

stadens stadsledningskontor. 

Vi anser att nämndens expertkunskap är värdefull som en del i detta arbete. Det 

ankommer emellertid inte på nämnden att på egen hand och utan uppdrag från 

kommunstyrelsen initiera ett sådant arbete på det sätt som föreslås.    

 

Ärendets handling   

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 25 november 2008. 

Förvaltningen föreslog att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Godkänna förvaltningens rapport Behov av miljöövervakning 2009-2012 och 

 förslag till fortsatt arbete med plan för miljöövervakning år 2010-2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton (m) och Karin Karlsbro (fp) föreslog att  

 (se beslutet). 

 

2) Ledamöterna Charles Berkow (mp), Eva Louise Erlandsson Slorach (s) och 

 Stellan F Hamrin (v) föreslog att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar i 

 enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen emot varandra och nämnden beslutade 

enligt Ulla Hamiltons (m) och Karin Karlsbros (fp) förslag till beslut. 

 

Reservation 

Ledamöterna Charles Berkow (mp), Eva Louise Erlandsson Slorach (s), Malte 

Sigemalm (s), Ulla Jöhnk (s), Godfrey Etyang (s) och Stellan F Hamrin (v) 

reserverade sig mot beslutet med hänvisning till Charles Berkows, Eva Louise 



  

Erlandsson Slorachs (s) och Stellan F Hamrins (v) förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande gjordes av ledamöterna Charles Berkow (mp), Eva Louise 

Erlandsson Slorach (s), Malte Sigemalm (s), Ulla Jöhnk (s), Godfrey Etyang (s) och 

Stellan F Hamrin (v), enligt följande:  

 

Miljöövervakningen bidrar med ett grundläggande kunskapsunderlag till 

tillsynsverksamhet, uppfyllelse av miljökvalitetsnormer och stadens miljömål 

beslutade i KF. Miljöövervakningen behöver utvecklas för att kunna följa upp nya 

normer för ekologisk och kemisk status i ytvatten 2009 men även för att tidigt 

uppmärksamma nya miljöhot och hälsoaspekt. 

 

Det finns ett stort behov av systematisk miljöövervakning med kontinuerlig 

datainsamling för att kunna följa angelägna ämnens utveckling i staden samt aktiv 

kommunikation av resultaten för att öka kunskaperna i stadens verksamheter i syfte att 

förhindra och minska spridningen av farliga ämnen i Stockholm. Därför är det sorgligt 

att miljöövervakningen i staden har blivit kraftigt nedbantad och nedprioriterad i den 

borgliga alliansens budget.  

Provtagningen i sjöar och vattendrag skall vara tillräckligt omfattande för att 

möjliggöra beräkningar av transporten av närsalter. Provfiskning skall regelbundet ske 

i Stockholms sjöar. Restaureringen av Stockholms sjöar och vattendrag kommer att 

kräva betydande resurser. För att dessa ska kunna användas på ett kostnadseffektivt 

sätt är det viktigt att ha god kännedom om transporten av närsalter i systemen och av 

fisksamhällets relativa storlek och sammansättning. Dessa mätningar är förhållandevis 

billiga att genomföra och ger tillsammans en god kännedom om vattnens status och 

möjliggör bra bedömningar av restaureringsbehovet. 

 

Vi anser även att det ska finnas en miljöövervakningsplan som uppdateras årligen 

parallellt med tillsynsplanen och presenteras som en del av förvaltningens 

verksamhetsplan. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


